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První den jsme byli unavení po cestě, ale prošli jsme vel-
kou část Londýna. Viděli jsme Big Ben, Buckinghamský 
palác a střídání stráží u Buckinghamského paláce. Vše 
bylo velmi zajímavé. K večeru jsme dojeli na parkoviště, 
kde si nás vyzvedávaly rodiny, daly nám večeři a šli jsme 
spát. Já s  kamarádkami jsem bydlela u paní, která mluvila 

Do Anglie jsme jeli skoro dvacet čtyři hodin. Cesta byla 
náročná, autobusem jsme jeli asi osmnáct hodin s malými 
přestávkami, na trajektu tři hodiny a opět autobusem do 
samotného Londýna dvě a půl hodiny.

Studijní zájezd do Velké Británie 19. 9. – 24. 9. 2023

Další dny nám rodiny připravily svačiny, většinou nějaký 
sendvič, sladkou tyčinku ovoce a chipsy, potom nás od-
vezli na parkoviště, kde čekal autobus. Převezl nás všech-
ny a my si mohli užít další toulky Londýnem. Navštívili 
jsme London Eye, Greenwitch, viděli Tower Bridge, Tower  
a hrad, jeli jsme také metrem a prošli se také po pláži na 
jihu Anglie a Seven Sisters, což jsou útesy. 
Každý večer jsme se vraceli k rodinám, navečeřeli se, měli 

hezkou angličtinou, zkoušely jsme si s ní povídat. Byla na 
nás moc hodná. 

možnost si popovídat a zase šli spát. Po třech nocích u ro-
din jsme se šli naposledy projít Londýnem, nakoupili jsme 
si suvenýry a pak už nás čekala cesta domů. V Doveru 
autobus najel na trajekt, který nás přepravil do Calais.      
V neděli večer jsme dojeli ke škole, kde si nás vyzvedli ro-
diče
Celý zájezd byl fyzicky náročnější, ale by to super! V Lon-
dýně se mi hodně líbilo a chtěla bych tam jet znovu.

Beáta Spurná, 8. A



V pátek 6. října 2023 se žáci naší školy, prvního a poté   
i druhého stupně, zúčastnili výchovně-vzdělávacího 
vystoupení manželů Kocourkových nazvaného „Staré 
historické nástroje“. Během hodinového pořadu se 
seznámili s historickými nástroji, dechovými i stru-
nnými, z různých koutků světa. Dozvěděli se, z které 
doby nástroje pochází, jak a z čeho se vyrábí, jak se na 
ně hraje, jak zní…
Vystoupení si, věříme, užili a obohatili se o zajímavé in-
formace v oblasti hudební výchovy.

Dnes k nám přijeli hudebníci, manželé Kocourkovi, aby 
nás seznámili se starými hudebními nástroji. Paní hrála 
na uvítanou na housle jednu e skladeb od Wolfganga 
Amadea Mozarta. Poté následovala ukázka několika 
nástrojů, například nám ukazovali nástroj jménem šal-
maj – to je taková flétna s rozšířením na konci, žaltář – 
ten se podobá vykrojenému čtverci se strunami a růz-
nými ornamenty, roh jménem šofar – tento nástroj pán 
získal až z Izraele, palestýnskou flétnu – dvě menší pro-
vrtaná dřívka spojená k sobě provázkem, dírky jsou jen 
na jedné straně z nich a na druhé jsou důlky pro prsty, 
platterspiel je tvořen ohnutou dřevěnou, na konci roz-
šířenou trubkou s dírkami a nahoře s látkovým váčkem.
Také nám zpívali pár písní z různých dob, například ze 
středověku, a navzájem se doprovázeli nástroji. Uka-
zovali, jaký nástroj vydává který zvuk a u některých 
nástrojů zmínili i jejich původ – například u mayské 
flétny, tu získali v Egyptě, dozvěděli jsme se, že tento 
nástroj je uzpůsobený tak, aby byl slyšet několik kilo-
metrů daleko.
Celou hodinu jsme poslouchali zajímavé písně, his-
torky, tóny… až do zvonění, kdy se s námi manželé Ko-
courkovi rozloučili. Prostě krása.

Alžběta Brabcová, 6. B

Ukázka starých hudebních nástrojů

Ve čtvrtek 5. října jsme šli místo vyučování na vycházku do 
přírody. Před vycházkou jsme si vyrobili pracovní list. Na 
něm byly rámečky: živá příroda (rostliny, živočichové        
a houby), neživá příroda (voda, vzduch, půda, horniny, 
světlo), dále jsme kreslili rostlinu a houbu. Počasí nám 
vyšlo. Bylo teplo a slunečno. Vyšli jsme z nové školy smě-

.

Čtvrťáci na procházce - přírodověda venku
rem na Hradisko. Cestou jsme zapisovali, co jsme viděli. 
Viděli jsme i ježka, straku a ovce. Z hub jsme našli choroše, 
bedly, babky a žampión. Na mohyle jsme si dali svačinku    
a šli jsme zpátky ke škole. Bylo to fajn!

Kryštof Strejček, 4. B

Děti se vystřídaly na stanovištích ve třídách, kde měli 
nachystané různé situace týkající se chodce a cyklis-
ty, případně koloběžkáře. Probrali jsme dopravní znač-
ky, pravidla při přecházení silnice, chůze po silnici, jíz-
da na kole (kde ano, kde ne). Hráli jsme Bingo se znač-
kami, úkoly byly i na interaktivní tabuli a pracovních 
listech. 

V úterý 17. října proběhla v rámci vyučování pro žáky 
prvního stupně preventivní akce – dopravní výchova.

Poté se vydaly do „terénu“. Venku dostaly děti mapu 
okolí školy a sledovaly bezpečnou cestu do školy, prošli 
jsme se po Týnci, četli dopravní značky, sledovali kři-
žovatky, páťáci sledovali provoz u  střediska (kolik aut 
projede, kolik přechází chodců, jestli přechází po 
přechodu atd.)

Pozdravy z 1. stupně
Dopravní výchova

1. místo - Karolína Zdráhalová, 9. C
2. místo - Beáta Spurná, 8. A
3. místo - Klára Melničuková, 9. C

Děkujeme všem zúčastněným za plné nasazení při 
soutěži a věříme, že budou stejně úspěšní i v jiných 
soutěžích.

Nejúspěšnější řešitelé:

Ve středu 11. října 2023 žáci poměřili své znalosti (z fy-
ziky, biologie, chemie, matematiky a zeměpisu) v soutěži  
Přírodovědný klokan. Soutěžilo se ve dvou kategoriích. 
Naši žáci osmých a devátých tříd v kategorii Kadet řešili  
24 úloh, na vypracování měli 40 minut.

Přírodovědný klokan

19. 10. 2023 se již tradičně na olomouckém Výstavišti 
Flora konala Burza práce a vzdělávání Olomouc. 

Anežka Skopalíková, 9. C

Od devíti hodin jsme měli my, žáci 9. tříd, možnost podívat 
se na různé školy, vzít si letáčky, získat informace od 
zástupců jednotlivých škol o tom, co nás zajímalo. Celkem 
se burzy účastnilo 46 škol, na které by mohly v budoucnu 
směřovat naše kroky, takže si každý z nás přišel na své. Ve 
dvanáct hodin jsme šli zhlédnout výcvik policejního psa a 
práci       s ním. Celkově to byla zajímavá akce. Několika z 
nás to dosti pomohlo v rozhodování, na jakou střední školu 
by chtěli jít. 

Burza škol 

olkraj.cz



Venkovní krásu tohoto nádherného místa jsme prozkou-
mávali po vlastní ose. Zaměřovali jsme se na vyhledávání 

Ve čtvrtek 12. října se žáci osmých ročníků zúčastnili dě-
jepisné exkurze do poutního kostela Očišťování Panny 
Marie v Dubu nad Moravou. Přivítal nás pan farář, dubský 
probošt, pan Jan Kornek. Úkolem žáků bylo vyplnit pra-
covní listy zaměřené na exteriér a interiér chrámu. Zázemí 
nám bylo během celého programu poskytnuto ve dvou 
krásných místnostech, z nichž jedna se nese v duchu my-
slivosti.    

Dějepisná exkurze
barokních architektonických prvků, zasazení do krajiny …  
Pan farář nás provedl hlavní lodí kostela, kde jsme získali 
informace o historii a výzdobě chrámu. Výklad byl přizpů-
soben věku žáků a době, v níž vyrůstají. Poté následovala 
návštěva kaple, ve které se nachází Boží hrob a historické 
ornáty, z nichž některé věnovala panovnice Marie Terezie. 
Zhlédli jsme také přes čtyři sta let staré obrazy. Pan farář 
umožnil žákům nahlédnout i do svého „služebního“ šat-
níku, přičemž podal výklad, k jakým účelům jsou která rou-
cha používána. Následně jsme prošli chodbou, lemovanou 

obrazy Křížové cesty a obdivovali varhany s barokními an-
dělíčky na kůru.

Pan farář byl velmi laskavý a trpělivě odpovídal žákům na 
dotazy. Na závěr přinesl dětem jablka k zakousnutí.  
Tímto bych mu chtěla moc poděkovat za skvělou spolu-
práci.  

Veronika Martinů

Dostali jsme se rovněž do historických klenutých sklepů, 
které jsou dokonce starší než samotný chrám.  

Jako každý rok probíhá soutěž „Halloween“, žáci, kteří     
se zapojili, odevzdávali své výtvory a výkresy do středy 
18. října. Momentálně probíhá hlasování. Vyhlášení vý-

Halloween 2023
sledků soutěže, která probíhá v rámci hodin anglického 
jazyka, proběhne v úterý 31. října. My vám výsledky, milí 
čtenáři, spolu s úžasnými pracemi, které momentálně 

zdobí naši školu, přineseme v příštím čísle. Dnes přiná-
šíme malou ochutnávku…



Týmy složené ze žáků osmých tříd se pouští do práce 
na dalším ročníku dějepisného dokumentaristického 
projektu Příběhy našich sousedů Paměti národa. Slav-
nostní prezentace se uskuteční v dubnu 2024.  

Rozjíždí se další ročník projektu
Příběhy našich sousedů

Do projektu se zapojili žáci 8. A František Kovář, Beáta 
Spurná, Lucie Strejčková, Matias Pokluda a žáci 8. B 
Adéla Rubačíková, Viktorie Habáňová, Elise Maya Iqbal 
a Iva Talašová.

Byla jedna vesnice,

Šarlota Hlaváčová, 7. A

co nosila vysoké límce.

Limericky

Byla jedna slečna z  Týnce,

Ráda se hodně strojila,

aby se všem líbila.

Snad najde svého prince.

v ulici tráva, 

co měla pořád nějaké cavyky.

A potom se radši přestěhovala do Afriky.

Byla jedna slečna z  Ameriky,

Jindřich Strejček, 7. B

spásá ji kráva,

Jednou ji kousl pes

a ona vyskočila až nad les.

Michal Cajthaml, 7. A

ve vesnici ulice, 

taková je vesnice Libice.

Češtinářské okénko

Výtvarné okénko

Šesťáci kreslili dýně pastelem na barevný podklad podle „živých” předlohKreslení stínů a dokončení abstraktních obrazů. – žáci 8. B

Výtvarný kroužek - spolupráce - vyřezávání dýni
jako dekorace na Halloweenskou párty ve Stodole



školním světem
Letem

Časopis ZŠ Milady Petřkové Velký Týnec
Příloha Týneckých listů. 

Odpovědná redaktorka Lenka Mužíková. 
.

Foto v příloze není-li označeno jinak: 
archiv ZŠ M. Petřkové Velký Týnec

- radost z pohybu

Věnuji se estetické a moderní gymnastice. V estetické 
gymnastice se pohybuji osmým rokem, do moderní mě 
přijali před pěti lety.

S gymnastikou jsem začala v šesti letech, ještě než 
jsem začala chodit do školy. Ve školce se nám začaly 
potulovat letáčky, kde GK VT zval holčičky na nábor do 
týmů. Mě zaujaly ty fotky, kde holky byly obléknuté do 
krásných dresů. A nějak jsme se s mamkou shodly, že 
bych to mohla zkusit. Ve školce jsme měli různé krouž-
ky tanečků a já jsem většinou do všech chodila. Také 
jsem chodila do atletiky.

5 důvodů, proč máš ráda gymnastiku?

Ahoj Aničko, jaké byly tvoje sportovní začátky?  
V kolika letech a jak ses dostala právě ke gy-
mnastice? Zkoušela jsi i jiné sporty?

Liší se tvůj trénink v průběhu letních prázdnin    
a přes školní rok? Popiš nám tréninky v GK VT. 
Kdo tě trénuje?

Skvělý kolektiv, dres a závody.

Jaké gymnastice se věnuješ? A jak dlouho se jí 
věnuješ?

Jaké nářadí je tvé nejvíce a nejméně oblíbené?

- vysportovaná postava
- skvělý tým

- spoustu nevšedních zážitků

Nářadí se používá ve sportovní gymnastice, my v mo-
derní máme náčiní. Asi nemám oblíbené a neoblíbené 
náčiní, tak nějak mi všechny přirostly k srdíčku. I když 
každé je jinak těžké.

Tři věci, které tě napadnou jako první, když se 
řekne gymnastika.

- gymnastika mě baví, přirostla mi k srdci

O prázdninách moc tréninků nemíváme, všichni ně-
kam jezdíme a nemáme čas. Ale na konci prázdnin má-
me týdenní soustředění s každou gymnastikou. Přes 

Tentokrát jsme vyzpovídali Aničku NOVOSÁDO-
VOU. Je žákyní 8. B, má ráda sport, její velkou 
zálibou je gymnastika. Anička nám prozradila, 
proč…

Jak se ti daří skloubit náročný trénink se školou?

A co závody? Zkus nám přiblížit, jak to probíhá 
na závodech. Účastnila ses třeba i Mistrovství 
republiky.

školní rok máme tréninky pravidelně, estetickou gy-
mnastiku v úterý a pátek, někdy i o víkendech a mo-
derní gymnastiku ve středu a o víkendu podle toho jak 
jsou rozepsané závody.
Tréninky probíhají tak, že se musíme nejdříve zahřát, 
pak řádně rozcvičit, dále děláme různé skoky, rov-
nováhy, nové prvky do sestavy, abychom byly dobře 
připraveny na novou závodní sezónu. V estetické gy-
mnastice nás trénuje Klárka Svozilová a Niki Steriov-
ská. V moderní gymnastice také Klárka Svozilová        
a dále nám pomáhají i Renča Vrbová s maminkou Ha-
nou Vrbovou.

Někdy je to náročné a učím se každou volnou chvíli, 
abych si udržela dobré známky. Ještě nikdy se mi 
nestalo, že bych vynechala trénink kvůli přípravě do 
školy.

V estetické gymnastice nám začíná závodní sezóna     
v jarních měsících. Závodíme většinou ve velkých 
sportovních halách po celé České Republice. Závody 
jsou pro nás velmi fyzicky i psychicky náročné. Před 
samotným závodem probíhá rozcvičení všech týmů, 
které trvá i několik hodin. Samotné závody začínají 
slavnostním nástupem všech zúčastněných družstev  
a představením poroty. Následně své sestavy před-
vedou družstva od nejmladších po nejstarší. Sestavu 
zacvičíme ve dvou provedeních, za které nám porota 
přidělí body. Umístění se většinou dozvíme až při vy-
hlášení výsledků. Po celou dobu závodu nám diváci     
a hlavně rodiče vytváří skvělou atmosféru, která nám 
pomáhá aspoň trochu se zbavit nervozity, která nás 
provází na každých závodech. S estetickou gymnas-
tikou se Mistrovství České Republiky účastníme kaž-
doročně a většinou končíme i na stupních vítězů. Tyto 
úspěchy nás dostaly i na Světový pohár v Rakouském 
Grazu a Maďarské Budapešti. Odtud jsme si odvezly 
nezapomenutelné zážitky.

Jsi před závody nervózní?
VŽDY! Jsem stresař…

Mé nejoblíbenější jídlo jsou palačinky, které si děláme  
s mou nejlepší kamarádkou. Mou nejoblíbenější bar-
vou se díky mému bratrovi stala žlutá. Vymaloval si po-
koj nažluto a mně se to strašně zalíbilo…. Dnes už je 
pokoj můj. Oblíbená věc je má postel, ve které si vždy 
odpočinu, naberu energii a vyčistím hlavu.

Jaký je, Aničko, tvůj sen? Sportovní, životní?

DĚKUJEME, Aničko, za rozhovor, za nahlédnutí do 
tvého života a pod „pokličku“ gymnastiky!  Ať se 
ti daří plnit své sny! 

Nejvíce mě podporuje má rodina, můj tým a trenérky. 
Motivací je pro mě dobré umístění a hrdost mých nej-
bližších.

Mám velkou rodinu. Velice ráda trávím čas s nimi, ale 
taky ráda čtu. A miluji našeho psa, který má rád pro-
cházky stejně jako já.

Oblíbené jídlo? Barva? Věc? Představ se nám tro-
chu, Aničko.

Mým snem je být úspěšná a spokojená jak v životě, tak 
ve sportu.

Redakce školního časopisu Letem školním světem

Jaká je Anička Novosádová v soukromí? Co děláš 
nejraději, když zrovna nejsi v tělocvičně? Jak trá-
víš svůj volný čas?

Na jaké závody se těšíš? Co tě čeká?
Ze zdravotních důvodů vynechávám podzimní závodní 
sezónu moderní gymnastiky. O to více se těším na nej-
bližší závody, které nás čekají na jaře a to jak v es-
tetické tak moderní gymnastice, kde předvedu ses-
tavu s míčem, stuhou a obručí.

Co považuješ za svůj největší dosavadní úspěch 
v gymnastice?

Kdo tě v gymnastice nejvíc podporuje a moti-
vuje?

Nejvíce si cením dvou titulů mistryň České Republiky   
v estetické gymnastice, které jsme získaly dva roky po 
sobě. V moderní gymnastice byl můj dosavadní nej-
větší úspěch 28. místo ze 78 závodnic na MČR. V zá-
vodu jednotlivkyň je velice těžké se na MČR kvalifi-
kovat, proto si vážím každého úspěchu na závodech.

Spolužáci pod lupou

4x archiv Anny Novosádové
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